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PODGORICA

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam 
sledece pitanje ministru energetike i rudarstva, gospodinu prof, dr Sasi 
Mujovicu:

Postovani ministre Mujovic,

Da li su realizovane najavljene mjere u cilju rjesavanja problema 

zagadenosti vazduha na teritoriji opstine Bijelo Polje?

OBRAZLOZENJE:

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine.

Poslantlt 
Amer Si/ail^ic
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SKUPSTINA CRNE GORE

PREDMET: Odgovor na poslanicko pitanje

Poslanik kluba poslanika Bosnjacke stranke, gospodin Amer Smailovic 
energetike i rudarstva, g-dinu Sasi Mujovicu sljedece

POSLANICKO PITANJE

Da N su realizovane najavijene mjere u cilju rjesavanja problema zagadenosti vazduha na 
teritoriji opstine Bijelo Polje?

postavio je ministru

ODGOVOR

Postovani poslanice Smailovicu

Veoma dobro sam upoznat sa ekoloskim problemima koji optereduju gradane Bijelog Poija I 
ne osjecam se ugodno kada vidim da Bijelo Polje i Pljevija vode „ mrtvu trku“ u stepenu 
zagadenosti vazduha.

Problem nije od juce, a ponajmanje ne od 31 .oktobra 2023. godine, odnosno od dana izbora 
44. Vlade Crne Gore. Problem jos uvijek egzistira i Ministarstvo energetike i rudarstva ce 
uraditi sve da stanje popravimo, ucinimo podnosijivijim i trasiramo put ka trajnom rjesenju 
probiema.

Obecao sam to gradanima Bijeio Poija prilikom svoje posjete u februaru mjesecu, a od 
obecanja ne zelfm odustati ni po koju cijenu. Postoje dva pravca rjesavanja problema: 
prvi bra, koji podrazumijeva ukidanje koriscenja uglja i drvne mase za grijanje u 
domacmstvima i koji se moze rijesiti povecanom upotrebom elektricne energije i 
pospjesivanjem energetske efikasnosti i drug! sporiji, koji se odnosi na izgradnju sistema 
daijinskog grijanja gradskog podrucja.

Vezano za prvo-navedeno rjesenje, a opet slijedeci dato obecanje definisan je program 
subvencija za nabavku visoko-efikasnih klima uredaja. Sa zaljenjem konstatujem da program 
nije zapocet 4. marta 2024. godine, kako sam najavio, a iskijucivo kao i posljedica tehnickih 
razloga. Naime, Ministarstvo energetike i rudarstva ovaj program realizuje sa Eko fondom, 
koji ima svoja pravila o nacinu dodjele subvencija.

Dodatno, zajednicki cilj nam je da se gradanima omoguce brze, jednostavnije administrativne 
procedure pri apliciranju, da se uspostave jasni kriterijumi za obezbjedenje kvaliteta, kao i da 
se obezbijede kvalifikovani isporucioci klima uredaja koji ce garantovati nepromjenjivost 
(konstantnost) cijena uredaja tokom trajanja programa.

Sve navedeno je prolongiralo poCetak implementacije mjera subvencija I uz izvinjenje molim 
gradane za jos malo strpljenja.
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dizajniranog programa za Bijelo Polje, ovaj grad ce biti ukijucen u 
S energetske efikasnosti u domacinstvima koje Ministarstvo
energetike I rudarstva ponovo u saradnji sa Eko fondom, priprema sa jasnom namjerom da 
do kraja mjeseca istt bude upuden prema Vladi Crne Gore na usvajanje, Budzet programa ie 
8 miliona eura i rijecje o sredstvima koja su obezbijedena u sklopu paketa podrske Evropske 
komrsije Crnoj Gon za prevazilazenje energetske krize, Ovaj program ce biti implementiran u 
dupm vremenskom penodu i imace dvostruki cilj; smanjenje potrosnje elektricne energije i 
rjesavanje problema zagadenja vazduha. ^ ^

Konadno, a na inicijativu Ministarstva energetike i rudarstva, Elektroprivreda Crne Gore 
razmatra pokretanje posebnog programa “Solar sjever” kroz koji zeiimo podrzati veci nivo 
konscenja soIarne _ energije i izgradnju solarnih eiektrana na krovovima domacinstava 
industrfjskih postrojenja i objektima u vlasnistvu opstine. Sugestija ministarstva kojirri 
rukovodim je da ovaj program bude povoijniji za krajnje korisnike u odnosu na aktuelne 
programe Solan 3000 + i 500+.
Trajno rjesenje problema kroz toplifikaciju grada je projekat o kojem se razmislja, a vec su 
preduzete i konkretne aktivnosti sa zainteresovanim Investitorom, koji ce dostaviti studiju 
^vodljivostl i tzv. cost benefit analizu. U proces je ukijuceno I rukovodstvo Opstine Bijelo
r OIJ0.

Nakon dobijanja neophodnih studija Vlada Crne Gore ce zauzetl stav da 11 je realizacija ovog 
projekta isplativa, a imajuci na umu broj stanovnika {potencijaini toplotni konzum) i visinu 
investicija. Alterantivno rjesenje moze biti subvencionisanje nabavki toplotnih pumpi.
Postovani poslanice Smailovicu, postovani gradani Bijeiog Poija, problem postoji, a moja 
obaveza i obaveza ove Vlade je da se prema istom najodgovornije odnese. Preuzeo sam 
odgovornost, dao sam obecanje I ovaj cemo problem uz podrsku i razumijevanje svih vas 
rijesiti na zadovoijavajuci nacin.
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i>^-.prQt dr Sasa Mujovic


